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برگزاری نخستین نشست شورای هماهنگی 
حراست های صنعت آب و برق استان اصفهان

گروه شهرستانها - زهرا مسیبی: نخســتین نشست شورای هماهنگی 
حراست های صنعت آب وبرق استان اصفهان به ریاست مدیر دفتر حراست و امور 

محرمانه آبفای اصفهان برگزار شد. 
در این نشست احکام کارگروه های تخصصی توسط مدیر دفتر حراست و امور 

محرمانه شرکت به مدیران حراست تابعه وزارت نیرو تقدیم شد.
علــی حاجی شــیرمحمدی افزود: این شــورا، با هدف ایجاد حراســت های 
هماهنگ، همسو و هم افزا در ساز و کارهای افزایش امنیت و حفاظت و مراقبت 
از نیروی انسانی متخصص ، اسناد ، اموال اماکن و تاسیسات و همچنین تعاملات 
و بهره گیری از کلیه ظرفیت ها و توانمندی ها تشــکیل گردیده و جهت پیشبرد 

اهداف نظام مقدس اسلامی به لطف ایزد منان حرکت خواهد نمود.

پوشش خدمات روانشناسی 
در بیمه سلامت استان خوزستان

گروه شهرســتانها: مدیر کل بیمه سلامت خوزستان گفت: از هفته آینده 
خدمات روانشناسی به طرح پوشش بیمه سلامت اضافه می شود.

محمدرضا رضایی در این باره گفت: مرحله اول شامل ویزیت، مشاوره و روان 
درمانی است و بیمه شدگان می توانند از این خدمات استفاده کنند.

وی همچنین در خصوص آمار افراد تحت پوشــش بیمه ســلامت در استان 
خوزســتان گفت: ۲ میلیون و ۶۰۰ هزار نفر زیر پوشش این بیمه قرار دارند که 
۲ میلیــون و ۳۰۰ هزار در قالــب دهک های یک تا پنج خدمات بیمه ای رایگان 

دریافت می کنند.
وی افزود: ۶۰ هزار نفر در قالب بیمه توان بخشــی خوزستان در سامانه  ثبت 

شده و می توانند از موسسات طرف قرارداد خدمات دریافت کنند.
مدیر کل بیمه ســلامت خوزستان ادامه داد: ۵۲ هزار نفر بیمار عضو صندوق 
بیماران صعب العلاج هستند و می توانند به صورت برخط خدمات درمانی دریافت 
کنند. وی اظهار کرد: هم اکنون ۹۸درصد نســخه ثبت شده در بیمه سلامت به 

صورت الکترونیکی است.

سرپرست سازمان منطقه  آزاد انزلی در مراسم تجلیل از 
صادرکنندگان نمونه:

آماده همکاری در احصاء و رفع قوانین 
و مقررات مزاحم تولید و صادرات هستیم

گروه شهرســتانها: در مراســمی که با حضور مدیران کل استانی گیلان و 
رئیس اتاق بازرگانی اســتان برگزار شد از یک صادر کننده ممتاز، ۹صادرکننده 

نمونه و سه صادرکننده شایسته تقدیر، تجلیل به عمل آمد.
اکبر نیازی عضو هیأت مدیره و سرپرســت ســازمان در این رویداد با تصریح 
براینکه فلســفه وجودی مناطق آزاد در صادرات خلاصه می شــود و مهمترین 
کارکرد قابل انتظار از هر منطقه آزادی عملکرد آن در حوزه صادراتی است، اظهار 
داشــت: با توجه به مباحث مطرح شــده در خصوص وجود برخی آئین نامه ها و 
مقررات که در مسیر و فرآیندهای تولیدی ایجاد مانع نموده، آمادگی خود را برای 

طرح و پیگیری پیشنهادات شما عزیزان از مسیر قانونی اعلام می داریم.
وی تلاش فعالین اقتصادی در شــرایط کنونی کشــور را مجاهدت در مسیر 
جهاد اقتصادی کشور ارزیابی کرد و با بیان اینکه وظیفه ما همراهی و کمک به 
رفع موانع و برخی ناهماهنگی ها قابل ایجاد اســت، افزود: حضور مدیران استانی 
و رئیس اتاق بازرگانی اســتان صرفا بنا بر ادای احترام به مقام شــامخص شما 

عزیزان است.
صادق برزگر ناظر گمرکات اســتان گیلان، کار تولید و صادرات انسان هایی 
خستگی ناپذیر و روح بلند می طلبد، اضافه کرد: منطقه آزاد انزلی حکم رگ های 
اقتصادی شــریان های اقتصادی دنیا بوده و تمرینی اســت بــرای بهره برداری 

حداکثری در مناسبات اقتصاد جهانی.
وی رســیدن یکی از تولیدکنندگان منطقه آزاد انزلی را به مقام صادر کننده 
ممتاز ملی را بیانگر ظرفیت ها وتوانمندی های استان گیلان عنوان نمود و گفت: 
آمادگــی خود را برای هرگونه همکاری و هــم افزایی با دیگر نهادهای دولتی و 
فعالین اقتصادی استان در جهت تسهیل و تسریع در فرآیندهای اداری و خدمات 

رسانی به سرمایه گذاران تولیدی-صادراتی گیلان، اعلام می کنیم.
قاسم رضائیان رئیس اتاق بازرگانی، صنایع، معادن و کشاورزی گیلان در این 
رویداد اشــاره ای به برخی مشکلات و ناهماهنگی هایی که بخش خصوصی در 
منطقه آزاد و ســرزمین اصلی با آن مواجه می باشــند، افزود: همراهی و همدلی 
مسئولین استانی در مسیر رونق فضای کسب و کار استانی زمینه ساز اشتغالزایی 
بیشــتر، ایفای نقش مهمتر در معادلات صادراتی و اقتصادی ایران با کشورهای 
منطقه را بهمراه دارد.وی گفت: اتاق بازرگانی کنار همه فعالین اقتصادی استان 

و کنار شما عزیزان هستیم.
گفتنی اســت شــرکت چوبکاران عصر نوین منطقه آزاد انزلی صادر کننده 
ممتاز کشوری، و شرکت های پیشگامان شیمی انزلی، مجتمع تولیدی و صنعتی 
شــمش، کاســپین کارمن، علم و فناوری سوبار، سرگل ســبز خزر، نخ ریسان 
ســبز شاهین، آسان تولید و خزر منبع بندر به عنوان صادرکنندگان نمونه و در 
نهایت شــرکت های زرین پلاستیک خزر، کارخانجات صنایع فلزی و میخسازی 
پویان شــمال، و علی معزز در قالب صادر کنندگان شایسته تقدیر مورد تجلیل 
قرار گرفتند. گفتنی اســت منطقه آزاد انزلی دارای ۱۶۴ واحد تولیدی-صنعتی 
اســت که ازاین میان ۱۲ واحد دارای مجوز دانش بنیان از معاونت علمی ریاست 
جمهوری بوده و طی ســالهای اخیر بارها صادرکنندگان نخســتین منطقه آزاد 

شمال کشور به عنوان صادر کننده نمونه ملی مطرح شده اند.

در نشست شورای هماهنگی مدیران سازمان جهاد کشاورزی 
استان اصفهان مطرح شد

پدافند غیر عامل و مبارزه با بیوتروریسم 
موضوع مهمی  در بخش امنیت غذایی است

گروه شهرســتانها - زهرا مسیبی: شــورای هماهنگی مدیران سازمان 
باحضور ریاست سازمان ،معاونین و مدیران ستادی و شهرستانی در شهر ستان 

چادگان برگزار شد.
توجه و ترویج در توســعه کشت های گلخانه ای استان اصفهان به محصولات 
گرمســیری مثل موز، آواکادو، پاپایــا به گزارش روابط عمومی ســازمان جهاد 
کشــاورزی استان اصفهان شورای هماهنگی مدیران ســازمان باحضور ریاست 
ســازمان ،معاونین و مدیران ستادی و شهرستانی در شهر ستان چادگان برگزار 

شد.
 در نشست شورای هماهنگی مدیران سازمان جهاد کشاورزی استان اصفهان، 
آقای مهندس مرادمند ریاست ســازمان ؛ضمن تبریک ولادت امام حسن )ع(و 
نیز تسلیت به مردم جبهه مقاومت شهدای غزه افزود: پدافند غیر عامل موضوع 
مهمی در بخش امنیت غذایی است و مبارزه با بیوتروریسم و آمادگی قبلی برای 
عبور از تهدید های پیش رو نیازمند آمــوزش و افزایش مهارت های تخصصی و 

عملی را می طلبد. 
رئیس ســازمان با اشاره اهمیت توسعه ســطح گلخانه های استان افزود: در 
توسعه گلخانه هایی استان علاوه کشت فلفل های رنگی توجه و ترویج در توسعه 
کشت های گلخانه ای استان اصفهان به محصولات گرمسیری مثل موز، آواکادو، 

پاپایا هم مورد توجه قرار داد. 
در ادامه ایشــان افزود:رســیدگي به رفع تداخلات اراضی کشاورزی موضوع 
مهمی اســت و از امور تکلیفی سازمان در بخش کشــاورزی و با روشن وضعیت 
اراضی موضوع رفع تداخلات روند توسعه و بهبود کشاورزی و تولیدات آن تسریع 
پیدا می کند و قانون رفع تداخلات یکی از متعالی ترین قانون بعد از انقلاب است 
و نتایج ارزشــمندی را یهمراه خواهد داشت وخوشبختانه در شهرستان خمینی 
شهر و خور بیابانک بصورت کامل این موضوع انجام و به اتمام رسیده و تا پایان 
سال بر اســاس قول وزیر محترم جهاد کشاورزی به نمایندگان محترم مجلس 
شورای اســلامی در روز گرفتن رای اعتماد در کل کشور به اتمام خواهد رسید. 
درادامه مباحث امور اراضی توجه به ثبت اطلاعات و رسیدگی به موضوع پنجره 
واحد صدور مجوز ها بصورت سامانه ای و الکترونیکی و نیز مبحث نظارت های این 

بخش مورد توجه و تاکید قرار داد.
 ایشان در ادامه با تاکید بر اعتقادی کارکردن مجموعه سازمان برای رسیدن 
به جایگاه قابل قبول در ارزیابی عملکرد سازمانی در سطح کشور تصریح نمود : با 
وجود اینکه عملکرد بخشی سازمان در کشور و استان دارای جایگاه خوب است 
ولی در مجموع همه باید با تلاش بیشتر جایگاه سازمانی را در استان و کشور ارتقا 

دهیم و این مهم با برنامه ریزی و اعتقادی کارکردن محقق خواهد شد.

یکــی از اصلی تریــن مصائب و مشــکلات اخبار کوتاه
پیرامــون حوزه میراث فرهنگــی،  ورود بدون 
مجوز شــهرداری ها به محوطه های تاریخی و 
فعالیت های خودســرانه ایــن مجموعه تحت 
عنوان ســاخت و ســازهای عمرانی است که 
به دلیل نبود نگاه کارشناســی و عدم اشــراف 
بر مســائل فرهنگی، اینگونه فعالیت ها نه تنها 
کمکی به ساختار عمران شهری نخواهند کرد، 
بلکه در ارزیابی فرهنگی، مصداق بارز ترک فعل 

شهرداری ها محسوب می شوند.
به گزارش خبرنگار ایلنا از خوزستان، طبق 
مــاده ۱۴ قانــون حمایت از مرمــت و احیای 
بافت های تاریخــی و فرهنگی مصوب دوم تیر 
سال ۱۳۹۸ مجلس شورای اسلامی و ابلاغ آن 
توسط دولت به دستگاه های اجرایی و مسئول، 
شــهرداری ها و شوراهای شهرِ دارای بافت های 
تاریخی و فرهنگی، مکلف شده اند در تخصیص 
بودجه عمرانی سالانه شهر، بافت های مذکور را 
در اولویت قرار دهند، اما نه تنها این اصل قانونی 
در برخی از شهرهای استان خوزستان رعایت 
نمی شود، بلکه طی ماه های اخیر شاهد تخریب 
برخی از آثار و بناهای تاریخی از سوی مالکان و 

حتی شهرداری بوده ایم.
سعید محمدپور از فعالان میراث فرهنگی، 
در این زمینه به ایلنا گفت: خطر حذف برخی 
بافت هــای تاریخی و تخریــب و تجاوز به تک 
بناها در مناطق مختلفی از خوزســتان جدی 
اســت. روندی نگران کننده که در شــهرهایی 
مانند اهواز، هندیجان، مسجدســلیمان، ایذه، 
دزفول و رامهرمز بارها گزارش شــده و باید به 
ســرعت فکری عاجل برای نجات بخشی این 
مناطق کــرد. در غیر این صــورت باید فاتحه 
این محوطه ها و ساختمان های تاریخی را برای 

همیشه خواند.
مدیرعامــل انجمــن دوســتداران میراث 
فرهنگی خوزستان» تاریانا« گفت: طبق قوانین 
مربوط به حفظ و حراســت از آثار و ابنیه های 
تاریخی و ثبت شده، هر گونه ساختمان سازی 
در اطــراف بناهای تاریخی کــه جزو آثار ملی 
هســتند، به دلیل اینکه حس زیبایی شناسی 
و هویت این آثار بــه مخاطره می افتد، ممنوع 
اســت که به همین منظور برای آثار تاریخی، 
محدوده ای توسط متولی اثر و بر اساس ضوابط 
قانونی برای حفظ آن تعیین شــده که از آن به 
عنوان حریم اثر تاریخی ثبت شــده، نام برده 
می شود. ضمن اینکه ممانعت از احداث بناهای 
مرتفعی که باعث اختلال در دید بصری محیط 

می شوند، در قانون تصریح شده است.
وی افــزود: قانون مربوط بــه حریم آثار و 
ابنیه هــای تاریخــی، حریم حفاظتی شــامل 
جلوگیری از فرو ریختن و آسیب دیدن کل اثر 
را تعیین کرده اســت تــا در این حریم هر نوع 
فعالیت، کاربری ها و ساخت و سازهای نامناسب 
تحت رصد و کنترل قرار بگیرد. بر اساس مفاد 
همین قوانین مصوب، حریــم بصری با هدف 
ایجاد ارتباط دیداری دو طرفه بین محیط و اثر 
تاریخی و حریم کاربردی به منظور پیوستگی اثر 

تاریخی و محدوده پیوسته به آن نیز برای آثار 
و خانه های تاریخی و قدیمی تعریف شده است. 
محمدپــور تصریح کرد: یکــی از محوطه های 
تاریخی شناخته شــده در حیات شهری ایذه 
که همواره و از آغاز کشــف، مرمت و ثبت آن 
در فهرست آثار ملی تاکنون بارها مورد تخریب 
قرار گرفته، محوطه موســوم به عمارت اتابکان 
در انتهای خیابان محمد رسول الله »ص« است. 
این محوطه ارزشــمند که بنا بر آثار و شواهد، 
بخش بزرگی از بافت تاریخی ایذه را تشــکیل 
می داده و امروزه به یک تک بنا تبدیل شــده، 
در چندین مرحله به بخش هایی از بنا آســیب  
وارد شده است. ازجمله این آسیب ها می توان به 
صدور مجوز ساخت و ساز در حریم شماره یک 
این اثر، آن هم بدون دریافت استعلام از پایگاه 
و اداره میراث فرهنگی ایذه اشاره کرد. از سوی 
دیگر شــهرداری اقدام به پی ریزی ساختمانی 
تحت عنوان کتابخانه روی پیکر بنای موســوم 
به چهار برجی و بر یک بستر الیمایی نیز کرده 

است.

 مهدی فرجی )مدیر پایگاه میراث فرهنگی 
آیاپیــر( نیز با تاکید بــر اینکه هیچ مجوزی از 
سوی سازمان میراث فرهنگی برای فعالیت در 
حریم عمارت منســوب به اتابکان صادر نشده 
است، گفت: شهرداری ایذه زمین های بسیاری 
در اختیار دارد، چه لزومی دارد که فضای ســبز 
یک شهر را تبدیل به کتابخانه کند؛ آنهم زمینی 
که شــائبه میراثی بودن آن نیز وجود دارد! در 
شــهری که کمبود فضای سبز وجود دارد، چرا 
شهرداری به جای افزودن و تقویت فضای سبز، 

باید به تخریب روی بیاورد؟
وی تاکید کرد: شــهرداری ایذه در جریان 
صدور مجوز فعالیت در حریم عمارت منسوب 
به اتابکان هیچ گونه مجوزی از ما دریافت نکرده 
و همین رویه را در پی ریزی یک ســاختمان 
تحت عنوان کتابخانه در چهار برجی نیز ادامه 

داده است.
شــورای  )عضــو  ونــد  اســماعیل  داوود 
اسلامی شــهر ایذه( نیز در همیــن باره به ایلنا 
گفــت: در جریان دریافت اســتعلام از میراث 

فرهنگی برای صدور مجوز ســاخت در پارک 
بهاران »چهار برجی« نیستم. اگر در جانمایی 
این کتابخانه ایرادی وجود داشــته باشد، باید 
شــهرداری پاسخگو باشــد. اگر هم این مکان 
آنگونه که می گویید یک مکان تاریخی است، از 
طرف میراث فرهنگی نامه ای زده شود تا جلوی 

کار گرفته شود.
جهانبخش رشــیدی )رئیس شورای شهر 
ایذه( دیگر مســئول شهری است که در همین 
باره گفت: اگر شهرداری بدون دریافت استعلام 
اقدام به صدور مجوز کرده باشد، پایگاه میراث 
فرهنگی برای ما نامه بزند تا جلوی فعالیت در 

حریم عمارت منسوب به اتابکان را بگیریم.
مجموعه عمارت منسوب به اتابکان، بقایای 
یک قلعه و کاروانســرای باســتانی است که از 
جنس لاشه سنگ و ملات ساروج ساخته شده 
اســت. زیربنای این ســاختمان تاریخی که از 
سنگ ســاروج ساخته شده ۱۴ هزار متر مربع 

است. 
این بنا در دو طبقه ســاخته شده. احتمالاً 

ورودی اصلی بنا از ســمت شــرق بوده است 
و در آن پلــه منتهی به فضای بــالای دروازه 
به چشــم می خورد. درهای چهــار طرف تاق 
طویله ایذه و معماری اعجاب انگیز داخلی آن، 
باستان شناســان را با یکــی از بی نظیرترین و 
ایلخانی روبرو  پیچیده ترین معماری های دوره 
کرده اســت. پیچیدگی معماری این مجموعه 
پس از ســه فصل کاوش، معماران را در پاسخ 
به سوالات بی شمار ناکام گذاشت. گفتنی است 
باستان شناسان تاکنون هیچ کاربری مشخصی 

را برای این مجموعه تعریف نکرده اند.
چهاربرجی یکی از شناخته شده ترین بناهای 
تاریخی شــهر ایذه است که بر بستری الیمایی 
در دوران قاجار ساخته شــده و در اواخر دوره 
پهلوی تخریب گردید. تصاویــر هوایی از ایذه 
در ســال ۱۳۴۶ نشــان می دهد که این مکان 
همچنان تا این تاریخ پا برجا بوده است. از چهار 
برجی به عنوان محل اسکان خوانین بختیاری و 
میهمانانی که از دیگر نقاط به این منطقه سفر 

می کردند یاد می گردد.

معاون حمل ونقل و ترافیک شهرداری شیراز از همراهی 
و همکاری شــهرداری و شــورای اسلامی شهر شیراز برای 

حل مشکلات حوزه حمل ونقل و ترافیک خبر داد.
به گزارش ایلنا، هادی شه  دوست شیرازی از همراهی و 
همکاری شهرداری و شورای اسلامی شهر شیراز برای حل 

مشکلات حوزه حمل ونقل و ترافیک خبر داد.
وی ادامه داد: با تعامل ســازنده شــهرداری و شورای 
اسلامی شهر و همچنین تســریع در روند پروژه های کلان 
حوزه حمل ونقل، زیرســاخت های شــهری همچون مترو، 

اتوبوس، تاکسی و سامانه های هوشمند بهبود می یابند.
معاون حمل ونقل و ترافیک شــهرداری شــیراز با بیان 
اینکه شهروندان ما شایســته بهترین خدمات هستند، به 

تشــریح پروژه هــا و اقدامات این معاونت در ســال جاری 
پرداخت.

نوسازی ناوگان حمل ونقل عمومی، اتصال خطوط ۱ و ۴ 
مترو شیراز در مجاورت حرم حضرت احمدبن موسی )ع(، 
آغــاز عملیات اجرایی فاز یک از خط ۴ مترو و بهره برداری 
از ۳ پروژه هوشمندسازی حمل ونقل و ترافیک از اقدامات 
مهمی اســت که شه دوست شیرازی به آن اشاره و تصریح 
کرد: این اقدامات تحول در مســیر حمل ونقل کلان شهر 

شیراز را به دنبال داشته است.
او در خصوص نوسازی ناوگان حمل ونقل عمومی اظهار 
کرد: ۵۲ دستگاه اتوبوس و ۴۰ دستگاه ون توسط شهرداری 
شیراز خریداری و به ناوگان حمل ونقل عمومی افزوده شده 

اســت.معاون حمل ونقل و ترافیک شهرداری شیراز اضافه 
کرد: ۷۱ دســتگاه اتوبوس جدید نیــز در انتظار تعهدات 
خودروسازان قرار دارد و به زودی به این ناوگان می پیوندد.

شــه دوســت شــیرازی با بیان اینکه خرید این ۱۲۳ 
 دســتگاه اتوبوس قطعا پاســخگوی نوســازی کامل شهر 
شــیراز نیست، افزود: تصمیم شهرداری شیراز بر این است 
تا با تأیید و همراهی شورای اسلامی این کلان شهر، نسبت 
به تأمیــن یک هزار واحد اتوبوس برقــی و دیزلی دیگر از 
منابع داخلی شهرداری و با همکاری بانک های همکار اقدام 
کند که در این راســتا برای خرید ۲۰۰ دســتگاه اتوبوس 
برقی با خودروساز داخلی به تفاهم نامه رسیده است و ۳۰۰ 
دستگاه نیز از محل داخلی خود خریداری می کند و ۵۰۰ 

دستگاه را هم قرار است با مشــارکت بانک همکار تأمین 
کند. او اضافه کرد: همچنین شــهرداری شیراز در راستای 
نوســازی ناوگان مینی بوس اقدام به خرید ۴۵ دستگاه ون 
جدید کرده که ۴۳ دســتگاه آن وارد ناوگان شده و مابقی 

به زودی به ناوگان عمومی اضافه خواهد شد.
معاون حمل ونقل و ترافیک شهرداری شیراز بیان کرد: 
خرید ۷۵ دســتگاه میدل باس نیز انجام شده و از آذر ماه 

وارد چرخه خدمت رسانی می شود.
او با اشــاره به هدف گذاری برای نوسازی ۸ هزار واحد 
تاکســی در شــهر شــیراز بیان کرد: هم اکنون ۹ هزار و 
۹۶۷ واحد تاکســی در شیراز داریم که نیمی از آن نیازمند 

نوسازی است. 

رئیس اداره میراث فرهنگی، صنایع دستی و 
گردشگری اشنویه گفت: نخستین تدفین  دوره 
ساسانی در آذربایجان غربی در تپه باستانی این 
شهرستان یافت شــد که این امر یکی دیگر از 

نشانه های قدمت این منطقه از کشور است.

روناک تاســا اظهار کرد: در بررســی های 
صورت گرفته، ۱۱ محوطه تاریخی در محدوده 
آبگیری سد چپرآباد این شهرستان شناسایی و 
عملیات نجات بخشی آن انجام شد که در فصل 
ســوم کاوش در این منطقه، تدفین مربوط به 

دورۀ ساسانی کشف شد.
وی بــا بیان اینکــه این مورد بــا توجه به 
ســنت های تدفین در دورۀ ساســانی، یکی از 
معدود تدفین های شناســایی شــدۀ این دوره 
است که ارزش باستانی زیادی نیز دارد، تصریح 
کــرد: در این کاوش، انواع اشــیای موزه ای از 
جمله ظروف سفالی، اشیای سنگی و استخوانی 
نیز یافت شــده که هم اکنون در موزه اشنویه 

نگهداری می شوند.
رئیس اداره میراث فرهنگی، صنایع دستی 
و گردشــگری اشنویه گفت: فصل سوم کاوش 
تپه چپرآباد، همزمان با آبگیری ســد، به مدت 
۵۰ روز انجام و طی این فصل، ۱۰ ترانشــه به 

ابعاد گوناگون در ادامۀ بخش های کاوش  شدۀ 
۲ فصل پیش مورد بررســی قرار گرفت که در 
نتیجۀ آن بیــش از ۲۳۰ مترمربــع از بقایای 
معماری این اســتقرار پیش از تاریخی آشکار 

شد.
تاســا با بیان اینکه تپۀ چپرآبــاد در برنامۀ 
بررســی و شناســایی به نام تپه گَرگَرو با کد 
اختصاری CHD۰۳ نام گذاری شد، اظهار کرد: 
این منطقه بر اســاس اســناد میراث فرهنگی 
آذربایجان غربی و گفتۀ اهالی منطقه به نام تپۀ 

»چپرآباد« معروف است.
وی با بیان اینکه در نتیجۀ سه فصل کاوش 
در این محوطه مشــخص شده که تپه چپرآباد 

بقایای روســتایی کوچک مربوط به نیمۀ دوم 
هزاره پنجــم قبل از میلاد اســت، گفت: هم 
اکنون ۱۱ محوطه تاریخی این شهرســتان در 
محدوده سد چپرآباد قرار دارد که از این تعداد 
پنج تپه باستانی در محدوده پرخطر )دفن در 

زیر آب( و ۶ تپه نیز در حاشیه سد قرار دارد.
به گزارش ایسنا به نقل از روابط عمومی اداره 
کل میراث فرهنگی آذربایجان غربی، تاسا اضافه 
کرد: آبگیری ســد چپرآباد از اوایل شــهریور 
امسال، همزمان با هفتۀ دولت، شروع و سطح 
آب دامنه های شمالی و شرقی محوطه را در بر 
گرفته اما هنوز بقایای معماری آشکار شده در 

بالای تپه به زیر آب نرفته است.

معاون شهردار شیراز مطرح کرد

نوسازی ناوگان حمل ونقل عمومی با اعتبار ۵۰۰ میلیارد تومان

یک مسئول خبرداد

کشف نخستین تدفین  دوره ساسانی در اشنویه

بناهای تاریخی  جزو آثار ملی هستند

خطر حذف بافت های تاریخی در برخی شهرهای خوزستان

مدیرعامــل شــرکت آب و فاضلاب مشــهد گفت: 
این شــرکت در اقدامی کارشناســانه و علمــی از ورود 
پسماند آلاینده شرکت الکل سازی به رودخانه تاریخی 
»کشــف رود« این شهرســتان به حجــم روزانه ۱۰۰ 

مترمکعب پیشگیری کرد.
بــه گزارش باشــگاه خبرنــگاران جوان، حســین 
اسماعیلیان گفت: تخلیه تانکرهای فاضلاب صنعتی و 
خانگی در سایت تصفیه خانه فاضلاب »اولنگ« و ورود 

همزمان آن به کشف رود از معضلات قدیمی است.
وی اضافه کرد: با بررســی پساب فاضلاب کارخانه 
الکل ســازی مشــخص شد که پســماند این کارخانه 
ماده ای به نام »ویناس« اســت، به رغم تهدید زیست 
محیطی، حاوی عناصر آلی منحصر به فرد برای تولید 

کود است.
مدیر عامل شرکت آب و فاضلاب مشهد ادامه داد: از 
آنجا که پیمانکار این شــرکت پروژه فرآوری تولید کود 
را در دست اقدام دارد، لذا تفاهم نامه ای بین پیمانکار 
تولید کود و شــرکت الکل ســازی منعقد و مقرر شد 
پســماند الکل ســازی به جای تخلیه به کشف رود در 

فرآیند تولید کود تحویل شود.
هــم اینک پنج تصفیه خانه فاضلاب در مشــهد با 

ظرفیت اســمی ۲۶۳ هزار مترمکعب در شبانه روز دایر 
است و در صورت اجرای کامل شبکه فاضلاب و اتصال 
همه مشترکین به شبکه جمع آوری فاضلاب، ظرفیت 
تصفیه خانه فاضلاب مورد نیاز برای این کلانشهر ۴۵۰ 

هزار متر مکعب در شبانه روز خواهد بود.
روزانــه ۲۵۰ تا ۲۶۰ هزار مترمکعــب فاضلاب در 
مشــهد جمع آوری می شود.کَشَف رود، رودی تاریخی 
و از جمله رودخانه هایی اســت که به جای آب زلال و 

زندگی بخش، فاضلاب و پساب در آن جاری است.
شــعبه ای از کشــف رود از کوههای هزارمسجد و 
شــعبه دیگر آن از کوههای بینالود سرچشمه گرفته و 

از شمال شهر مشهد می گذرد.
این رود ۲۹۰ کیلومتــری که اکنون تنها خاطراتی 
از پرآبی آن در یادها باقی مانده است، از غرب به شرق 
جریان دارد و پس از ادامه مسیر در محل پل خاتون به 
رودخانه هریرود و از آنجا به رود »تجن« می  پیوندد و به 
سمت ترکمنستان ادامه می  یابد تا در پایان مسیرش در 

ریگزارهای کشور همسایه فرو رود.
متاسفانه خشکسالی ها باعث شده که این رودخانه 
فقط در شرایط ســیلابی آب داشته باشد اما در دیگر 

مواقع تنها جریانی از فاضلاب در آن روان است.

 گروه شهرستانها – صبا کرمپورنیا: معاون امور 
دریایی سازمان بنادر و دریانوردی گفت: برای راه اندازی 
رشته های دریایی و کارکرد موفق آن ابتدا باید نیازهای 
بازار ملی و منطقه ای در نشست و مصاحبه با ذینفعان 

انجام شود.
 اداره کل بنادر و دریانوردی اســتان بوشهر، مجید 
علی نازی در نشســت هم اندیشــی بــرای راه اندازی 
مرکز آموزش رشته های دریایی در عسلویه اظهار کرد: 
آن چیز که حدت و شــدت نیاز به رشــته های دریایی 
را مشخص می کند این اســت که از ذینفعان بازخورد 
لازم گرفته شــود. وی بیان کرد: این ذینفعان شــامل 
شرکت های دریایی فعال در منطقه، دریانوردان و مالکان 
کشتی هستند که با طراحی فرم مصاحبه و چک لیست 

می توان نیاز آنها را به صورت دقیق شناسایی شود.
معاون امور دریایی سازمان بنادر و دریانوردی تصریح 
گرد: با مشخص شدن نیاز صنایع دریایی و دریانوردی 
تخصص های مرتبط با این حوزه شناســایی و ســپس 
می تــوان با طراحی دوره مجوزهــای موردنیاز آن را از 

وزارت علوم و سازمان بنادر و دریانوردی دریافت کرد.
علی نازی ادامه داد: سازمان بنادر و دریانوردی برای 
راه اندازی مرکز آموزشی صنعت دریایی و دریانوردی در 

بندر عســلویه پای کار است تا به بخشی از نیاز بازار و 
ظرفیت کشور پاسخ داده شود.

وی افزود: این مرکــز می تواند از همین امروز برای 
سال تحصیلی آینده درچند رشته فعال شود و نه تنها 
رشته های دریانوردی بلکه رشته های صنعت دریانوردی 
را در دســتور کار خــود قرار دهد چراکه رشــته های 
پیرامونی خیلی مهم تر است. علی نازی بیان کرد: برای 
نمونه ادعای اینکه کمبود رشته های دریانوردی وجود 
دارد این در موقعی اســت که کشتی در نبود دریانورد 
حرکت نکنــد بنابراین کمبود وجود نــدارد ولی برای 
ارتقا، بهوبد و توسعه نیاز به رشته دریانوردی در کشور 
وجود دارد. وی یادآور شد: وقتی در منطقه ای ۶۰ فروند 
کشتی باشــد ولی ۱۵ فروند به دلیل نبود دریانورد در 
کنار اســکله پهلوگرفته این به معنی کمبود است ولی 

کمبودی به این شکل وجود ندارد.
علی نازی ادامه داد: در کشــور نیاز است دریانورد با 
کیفیت با فعالیت مراکز آموزشی تامین شود و همچنین 

رشته های کاربردی در این مرکزها تعریف شود.
وی گفت: برای تعریف رشته های کاربردی این مهم 
با حدس  و گمان محقق نمی شود و باید با تعریف یک 

پلن آموزشی رشته و سیلابس مدنظر تعریف شود.

مدیرعامل شرکت آب و فاضلاب مشهد:

آبفای مشهد ورود پسماند آلاینده به »کشف رود« را کاهش داد
معاون امور دریایی سازمان بنادر و دریانوردی خبر داد

ضرورت راه اندازی مرکز آموزش های دریایی در عسلویه


